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 Asunto Oy Kauniaisten Lindstedtintie 19 on hakenut omistamalleen tontille
15.11.2019 saapuneella hakemuksella asemakaavan muutosta siten, että
ton tin eteläosaan osoitettaisiin rakennuspaikka kahdelle erillistalolle, yh-
teen sä 400 k-m². Hakemus on oheismateriaalina.

Kaavatilanne ja alueen nykytilanne

 Alueella on voimassa 19.1.1990 vahvistettu asemakaava (Ak 108), jossa
tont ti (235-6-810-6) on osoitettu asuinpientalojen korttelialueeksi (AP-1).
Ra ken nus oi keut ta on osoitettu kuudelle (6) asunnolle yhteensä 750 k-m²
kah teen (II) kerrokseen. Ote Kauniaisten asemakaavojen yh dis tel mä kar-
tas ta on oheismateriaalina ja kaavamääräyksiin voi tutustua kaupungin
kart ta pal ve lus sa (linkki).

 Hakemuksen mukaisen tontin pinta-ala on 9173 m². Tontilla on kuusi vuon-
na 1995 valmistunutta yksiasuntoista erillistaloa, rakennus- ja huo neis to re-
kis te rin mukaan kerrosalaltaan yhteensä 749 k-m². Noin puolet ton tin
pinta-alasta on luonnontilaista aluetta, josta osa on rajattu suojellulle luon-
to tyy pil le, Kiikarivuoren jalopuumetsikölle. Suunnittelualue rajoittuu län si- ja
pohjoispuolella Espoon puolelle jatkuvaan Niininiityn vi her alu ee seen,
idässä Alppitiehen ja pientalotontteihin, etelässä Lindstedtintiehen.

Hakemuksen perustelut

 Asemakaavan muutoksella olisi mahdollista sijoittaa täy den nys ra ken ta mis-
ta suurelle (9173 m²) tontille, jonka rakentaminen on nykyisellään ym pä ris-
tö ään merkittävästi vähäisempää. Esitys on tontin koko ja hakemuksen vii-
te suun ni tel mas sa osoitetut rakennuspaikat huomioiden hyvin ympäristöön
so peu tu va ja linjassa aiempien päätösten kanssa. Tontista jäisi edelleen
suu ri osa rakentamatta, vaikka hakemuksen mukainen muutos laa dit tai siin-
kin. Viitesuunnitelma jaetaan luottamushenkilöiden extranetissä.

 Uudisrakentamiseen esitetyllä alueella on sijainnut asuinrakennus 1990-lu-
vul le saakka. Hakemuksen mukainen rakentaminen hyödyntäisi tähän liit ty-
vää olemassa olevaa liittymää siten, että suojellun luontotyypin alueen lä pi
ei tarvitsisi tehdä uutta liittymää. ELY-keskuksen kanssa on käyty alus ta va
keskusteltu ja maastokäynti uudisrakentamisen si joit ta mis mah dol li suuk sis-
ta suojellun luontotyypin rajaus huomioiden. ELY-keskus on to den nut, että
esitetty rakentaminen olisi mahdollista sijoittaa alueelle, mikäli var mis te-
taan, että ko. luontotyypin ominaispiirteitä ei vaaranneta. Mikäli ase ma kaa-
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van muutos päätetään käynnistää, laaditaan alueesta selvitys, jos sa
selvitetään luontotyyppialueen nykytila sekä mahdollisen ra ken ta mi sen
vaikutukset alueeseen.

 Asemakaavan muutoksen toteuttaminen edellyttänee kaupungin ja hakijan
vä lis tä maankäyttösopimusta, joka allekirjoitetaan ennen asemakaavan
muu tok sen hyväksymistä.

YTJ:
 Valiokunta esittää kaupunginhallitukselle, että 6. kaupunginosan korttelin

810 tontin 6 (Alppitie 21) asemakaavan muutos käynnistetään.

 Hakijalta peritään asemakaavan muutostyön kustannukset voimassa ole-
van taksan mukaan. Lisäksi hakija vastaa kaavoituksen edellyttämistä
suun nit te lu ku luis ta sekä selvitysten teettämisestä.

---------- 

Asiasta käydyn keskustelun jälkeen jäsen Sederholm esitti 5 minuutin neu-
vot te lu tau koa.

Tauon jälkeen jäsen Laakio ehdotti jäsen Björkin kannattamana, että   ton-
tin eteläosaan osoi tet tai siin rakennuspaikka kahdelle erillistalolle (2*150
k-m2), yhteensä 300 k-m2. Esitys sai va lio kun nan yksimielisen kan na tuk-
sen.

Päätös:
Päätösehdotus hyväksyttiin lisäyksellä, että kaavamuutoksessa tar kas tel-
laan kahden erillistalon (2*150 k-m2), yht. 300 k-m2 sijoittamista tontille.

KH 27.01.2020 § 15
YLKV päätti esittää KH:lle, että kaavamuutos käynnistetään siten, että ase-
ma kaa van muutoksella osoitetaan tontille lisää rakennusoikeutta kah del le
asun nol le yhteensä 300 k-m2:ä.

Todettakoon, että kaavoitusprosessin tarkoitus on tutkia tontille soveltuvan
ra ken ta mi sen laajuus ja kaavaratkaisuun vaikuttavat tekijät. Ase ma kaa vo ja
tarkasteltaessa ratkaisujen tulisi perustua kunkin tontin yksilöllisiin olo suh-
tei siin, ympäröivään kaupunkirakenteeseen ja ympäristöön sekä sel vi tet tyi-
hin vaikutuksiin. Näin ollen päätettäessä asemakaavan muutoksen käyn-
nis tä mi ses tä, ei kaavan sisältöä tulisi ilman perusteellisempaa sel vi tys tä
rajata kovin tarkasti. Kaavoitusprosessin aikana tarkastellaan suun nit te lu-
vaih to eh dot vaikutuksineen. Näiden perusteella muodostetaan pää tök sen-
te koon esitettävä suunnitelma, joka voi myös poiketa perustellusti al ku pe-
räi ses tä tavoitteesta suuntaan tai toiseen.

Yhdyskuntavaliokunnan yksimielisen päätöksen ja siinä osoitetun selkeän
po liit ti sen linjauksen takia, ei kuitenkaan esitetä muutosta pää tös esi tyk-
seen.

KJ:
KH päättää, että 6. kaupunginosan korttelin 810 tontin 6 (Alppitie 21) ase-
ma kaa van muutos käynnistetään, siten, että kaavamuutoksessa tar kas tel-
laan kahden erillistalon (2*150 k-m2), yht. 300 k-m2 sijoittamista tontille.



Hakijalta peritään asemakaavan muutostyön kustannukset voimassa ole-
van taksan mukaan. Lisäksi hakija vastaa kaavoituksen edellyttämistä
suun nit te lu ku luis ta sekä selvitysten teettämisestä.
..........

Jäsen Stolt ehdotti varajäsen Limnellin kannattamana asian jättämistä pöy-
däl le.

Jäsen Salminen ehdotti jäsen Ant-Wuorisen kannattamana, että KH päät-
täi si yhdyskuntavaliokunnalle 14.1.2020 kokoukseen tehdyn poh ja eh do tuk-
sen mukaisesti eli, että asemakaavan muutos käynnistetään ilman kaavan
si säl lön rajaamista valiokunnan ehdottamalla tavalla.

Puheenjohtaja totesi, ettei asian pöydällepanosta oltu yhtä mieltä ja, että
sii tä on äänestettävä ennen kuin asian käsittelyä voidaan jatkaa. Suo ri te-
tus sa äänestyksessä, jossa pöydällepanoa kannattavat äänestivät ”jaa” ja
asian käsittelyn jatkamista kannattavat äänestivät ”ei”, äänestyksen tulos
oli 3 (Limnell, Pesonen, Stolt) - 3 (Ant-Wuorinen, Rintamäki-Ovaska, Sal-
mi nen), puheenjohtajan äänen ratkaistessa asian käsittelyn jatkamisen
puo les ta.

Asian käsittelyn jatkuessa suoritettiin äänestys jäsen Salmisen eh do tuk-
ses ta. Äänestyksen tulokseksi tuli ehdotuksen yksimielinen hyväksyminen.

Päätös:
KH päätti, että 6. kaupunginosan korttelin 810 tontin 6 (Alppitie 21) ase ma-
kaa van muutos käynnistetään.

Hakijalta peritään asemakaavan muutostyön kustannukset voimassa ole-
van taksan mukaan. Lisäksi hakija vastaa kaavoituksen edellyttämistä
suun nit te lu ku luis ta sekä selvitysten teettämisestä.


